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Zápis z jednání 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina č. 1/2016 

konaného dne 20. 1. 2016 
 
Přítomni: 

1. Kettner Lukáš (předseda) 5. Preininger Tomáš 

2. Šmardová Hana 6. Libus Petr 

3. Houser Jaroslav 7. Měrtlová Soňa (tajemnice) 

4. Vrzal Miloslav  

 
Omluveni: 

1. Antonín Pavel  5. Jan Procházka 

2. Bambasová Jaroslava  6. Kaňkovský Vít  

3. Janoušková Marcela 7. Wasserbauer Stanislav 

4. Černý Radek  

 
 
Program: 
 
1. Zahájení; 

2. Schválení programu; 

3. Kontrola zápisu; 

4. Plán činnosti komise na rok 2016; 

5. Diskuze, různé; 

6. Závěr. 

 
1. Zahájení 

Lukáš Kettner, předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina (dále jen „ZdK“), zahájil 
jednání. Přivítal všechny přítomné. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že komise není 
usnášeníschopná.  
 
 

2. Schválení programu 
Lukáš Kettner přednesl návrh programu zasedání, který byl doplněn o nový bod č. 5. „Krizové 
řízení v oblasti zdravotnictví“. Takto upravený program byl 6 hlasy schválen.  
 
 

3. Kontrola zápisu 
K zápisu z minulého zasedání nebyly vzneseny žádné připomínky. 
 
 

4. Plán činnosti komise na rok 2016 
Lukáš Kettner přednesl Návrh plánu činnosti ZdK na rok 2016 a otevřel diskusi k námětům na 
doplnění (písemné návrhy členové ZdK předem nezaslali). Navrhl rozšířit výčet jednání ZdK, 
zařazením závěrečného jednání ZdK volebního období 2012 – 2016 na říjen s body jednání: 
Stížnostní agenda vedená na OZ; Zhodnocení činnosti Zdravotní komise (přesunuto ze září).  



 

Číslo jednací:  KUJI   7424/2016 SH 
 

Číslo stránky 2 

Dále Lukáš Kettner, dle plánu r. 2015, navrhl zařadit bod: „Lékařská pohotovostní služba, 
prohlídky zemřelých. Členové ZdK diskutovali, jakými způsoby jsou zajišťovány prohlídky 
zemřelých, neochota provedení tohoto úkonu ze strany některých obvodních lékařů a výhodách, 
nevýhodách zřízení funkce koronera. 
Dále Lukáš Kettner vznesl požadavek, aby k zajištění prohlídky zemřelých byly sděleny 
i zkušenosti z ostatních krajů. 
 
Návrh usnesení, ke kterému proběhne elektronické hlasování: 
 
Usnesení 01/01/2015/ZdK 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
schvaluje 
plán činnosti Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina na rok 2016. 
 
 

5. Krizové řízení v oblasti zdravotnictví  
Soňa Měrtlová uvedla podkladový materiál, „Krizové řízení v oblasti zdravotnictví“, ve kterém je 
uvedeno hodnocení problematiky připravenosti zdravotnictví kraje k zajištění nezbytných 
zdravotních služeb obyvatelstvu Kraje Vysočina při mimořádných událostech a za krizových 
stavů. Příprava na mimořádné události a krizové stavy je trvalou a významnou součástí 
zdravotnických kapacit kraje. Prioritou je záchrana života a zabránění vzniku těžké újmy 
na zdraví a zachování dostupnosti služeb veřejného zdravotnictví. 
Lukáš Kettner se dotázal, zdali OZ v rámci krizové připravenosti počítá i s uprchlíky. Soňa 
Měrtlová reagovala, že v současné době v této věci žádná mimořádná opatření přijímána 
nejsou, tato záležitost v Kraji Vysočina není vnímána jako problematická. Byly řešeny pouze 
prohlídky dětí bez doprovodu zákonných zástupců. Lukáš Kettner vznesl požadavek, aby 
k tomuto tématu poskytování zdravotnických služeb migrantům byly doplněny informace 
na únorovém zasedání ZdK.  
Lukáš Kettner se dotázal na traumatologické plány nemocnic Třebíč a Pelhřimov. Soňa Měrtlová 
reagovala, že krizová připravenost v těchto nemocnicích je zajištěna. 
Svolávací systém dobře funguje ve všech zřizovaných nemocnicích. 
 
 

6. Diskuze, různé 
Členové ZdK obdrželi emailem právní názor na možnosti reakce poskytovatele zdravotnických 
služeb na nezpůsobilé chování pacientů vůči zdravotnickým zařízením. Téma bylo diskutováno 
na zasedání ZdK č. 10/2015. Členové ZdK vznesli požadavek na vysvětlení dokumentu. Soňa 
Měrtlová reagovala, že na únorové jednání ZdK bude pozvána Jana Štanclová, úředník na 
úseku právní agendy OZ. 
 
Dalším témata diskuse:  

- Přípravy spuštění nového informačního systému pro zdravotnická zařízení v kraji „NIS“. 
K bodu Strategický plán rozvoje zdravotnictví, budou pozváni k podání kompletních 
informací zpracovatelé systému (Ing. Zažímal, p. Sokolov). L. Kettner upozornil na 
skutečnost, že je velmi důležité při nasazování nového NIS zajistit před spuštěním 
ostrého provozu dostatečně dlouhé testovací období a zkušební provoz, aby bylo možno 
identifikovat všechny možné chyby. Také je velmi důležité řádně a v dostatečném 
rozsahu proškolit všechny uživatele NIS. Při spuštění nového informačního systému 
Zdravotnické záchranné služby Kraje Vysočina nebyl zkušební režim dostatečně řádný 
a dlouhý a uživatelé nebyli odborně proškoleni. Což přineslo uživatelům mnohé potíže 
a komplikace, které museli řešit za ostrého provozu. 

- Soňa Měrtlová členy ZdK pozvala na zítřejší konání slavnostního vyhlášení výsledků 
celostátní soutěže „Bezpečná nemocnice“ a konferenci „Dny bezpečí“. 
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- Investice krajem zřizovaných nemocnic (rekonstrukce, požadavky na pořízení přístrojů). 
 

 
Zasedání Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina č. 2/2016 se uskuteční ve středu  
17. února 2016 od 16.00 hodin v sídle Krajského úřadu Kraje Vysočina.  
 
 

7. Závěr 
Předseda poděkoval všem přítomným za účast a ukončil jednání. 
 
 
 
 
 
Lukáš Kettner 
předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
 
 
 
 

Soňa Měrtlová 
tajemnice Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 

Zpracovala a zapsala Zuzana Škrdlová dne 20. 1. 2016 


